

國立中山大學教學意見調查課程滿意度獎勵要點

Guidelines on Rewarding Courses with Outstanding Performance According to Teaching Surveys

98.4.15 97 學年度第二學期第 5 次行政會議通過
Amended at the 5th Executive Meeting on April 15, 2009
98.10.16 98 學年度第一學期第 4 次行政會議修正通過
Amended and approved at the 4th Executive Meeting on October 14, 2009
100.12.28 100 學年度第一學期第 8 次行政會議修正通過
Amended and approved at the 8th Executive Meeting on December 28, 2011
101.6.13 100 學年度第二學期第 8 次行政會議修正通過
Amended and approved at the 8th Executive Meeting on June 13, 2012
101.12.12 101 學年度第一學期第 8 次行政會議修正通過
Amended and approved at the 8th Executive Meeting on December 12, 2012
106.10.11 106 學年度第一學期第 3 次行政會議修正通過
Amended and approved at the 3th Executive Meeting on October 11, 2017
110.6.9 109 學年度第二學期第 8 次行政會議修正通過
Amended and approved at the 8th Executive Meeting on June 9, 2021
111.11.30 111 學年度第 1 學期第 7 次行政會議修正通過
Amended and approved at the 7th Executive Meeting on November 30, 2022

- 一、 為獎勵修課人數達一定規模之優良必、選修課程，特訂定「國立中山大學教學意見調查課程滿意度獎勵要點」（以下簡稱本要點）。
- I. These guidelines are formulated to reward outstanding courses of certain class size, based on the result of teaching surveys.
- 二、 本要點(依本要點頒發之獎勵)每學期實施一次，係針對前一學期所開設之課程。
- II. Courses taught in the previous semester are eligible to be rewarded once in accordance with these guidelines.
- 三、 本要點獎勵必、選修及英語授課課程（英語授課不含外文系專業課程）需滿足下列各項條件：
- III. Courses (English-mediated courses excluding those offered to students of the Department of Foreign Languages and Literature) meeting the criteria stipulated below shall be rewarded:
- (一) 學士班課程：教學意見調查（七分量表）依修課人數回收率達70%（不計期中棄選人數），且滿足以下條件之一：
- (1) Undergraduate courses: A teaching survey (seven-point scale) with a 70% response rate (excluding students dropping the course after mid-term) of questionnaires, and one of the following conditions:
1. 課程修課人數達30人以上、英語授課達20人以上，或學系招生因採全英語分組（班），其需分班課程之非英語授課達20人以上、英語授課達10人以上：滿意

度達6.1分以上。

- i. Lecture courses with 30 students, courses delivered in English with 20 students, or courses offered by department which enrollment transferred between groups, for courses that taught by teachers using non-English as the medium of instruction with 20 students or for courses taught by teachers using English with 10 students which obtain a satisfaction score above 6.1 points.
2. 課程修課人數達50人以上、英語授課達40人以上，或學系招生因採全英語分組（班），其需分班課程之非英語授課達40人以上、英語授課達30人以上：滿意度達6.0分以上。
- ii. Lecture courses with 50 students, courses delivered in English with 40 students, or courses offered by department which enrollment transferred between groups, for courses that taught by teachers using non-English as the medium of instruction with 40 students or courses taught by teachers using English with 30 students which obtain a satisfaction score above 6 points.
3. 課程修課人數達75人以上、英語授課達65人以上，或學系招生因採全英語分組（班），其需分班課程之非英語授課達65人以上、英語授課達55人以上：滿意度達5.9分以上。
- iii. Lecture courses with 75 students, courses delivered in English with 65 students, or courses offered by department which enrollment transferred between groups, for courses that taught by teachers using non-English as the medium of instruction with 65 students or courses taught by teachers using English with 55 students which obtain a satisfaction score above 5.9 points.

(二) 學士班以外課程：教學意見調查（七分量表）依修課人數回收率達70%（不計期中棄選人數），且滿足以下條件之一：

(2) Postgraduate courses: A teaching survey (seven-point scale) with a 70% response rate (excluding students dropping the course after mid-term) of questionnaires, and one of the following conditions:

1. 課程修課人數達12人以上或講授類英語授課達8人以上：滿意度達6.4分以上。
- i. A survey score of 6.4 or above if the number of students

taking the conventional courses or English-mediated courses is at least 12 or 8, respectively.

2. 課程修課人數達25人以上或講授類英語授課達16人以上：滿意度達6.3分以上。
 - ii. A survey score of 6.3 or above if the number of students taking the conventional courses or English-mediated courses is at least 25 or 16, respectively.
3. 課程修課人數達40人以上或講授類英語授課達26人以上：滿意度達6.2分以上。
 - iii. A survey score of 6.2 or above if the number of students taking the conventional courses or English-mediated courses is at least 40 or 26, respectively.

(三) 所有課程：除三年內新進專任教師外，該課程授課教師兩年內「畢業生對系所與任課教師滿意度問卷」回收卷數達50份以上且對教師前兩年平均滿意度達5.5分以上(七分量表)。惟本校新設立系所聘任之新進專任教師，得自該系所首屆畢業生離校之學期開始採計前項「畢業生對系所與任課教師滿意度問卷」資料。

(3) All courses: A survey score of 5.5 on the “Survey on the Satisfaction of the Graduating Class with the Department/Institute and Faculty” (seven-point scale) with at least 50 questionnaires accumulated in the past two years.

- 四、 滿足第三點之課程，由校長頒發該課程教師優良課程獎勵狀。
- IV. Faculty whose courses meeting the requirements stipulated in Article 3 shall be awarded a certificate of outstanding course.
- 五、 本要點經行政會議通過，陳請校長核定後實施，修正時亦同。
- V. These guidelines are approved by the Executive Meeting and the President before implementation. Amendment to these guidelines shall follow the same procedure.